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OPSUMMERING AF PRESSEMØDE OM ANBEFALINGER FOR TECH-GIGANTERS 

UDVIKLING OG ANVENDELSE AF KUNSTIG INTELLIGENS 

 
Hvad er nyt?  
Regeringens ekspertgruppe om tech-giganter har netop udgivet sin 2. delrapport. Rapporten har 
fokus på tech-giganters udvikling og anvendelse af kunstig intelligens og kommer ligesom første 
delrapport med 13 anbefalinger. Anbefalingerne blev præsenteret af digitaliseringsminister Marie 
Bjerre (V), kulturminister Jakob Engel-Schmidt (M), erhvervsminister Morten Bødskov (S) og 
formand for ekspertgruppen Mikkel Flyverbom.   
 
Hvorfor er det relevant? 
Regeringens ekspertgruppe om tech-gigianter er nedsat af regeringen for at understøtte dens 
ambitioner om at sætte mere faste rammer for de selskaber, regeringen omtaler som tech-giganter. 
Anbefalingerne har derfor også en defensiv karakter. Der er primært fokus på at begrænse 
skadevirkninger mere end at øge muligheder. Formanden for ekspertgruppen taler selv om at 
anbefalingerne i den nye delrapport er hegnspæle, der skal sættes for den nye teknologi og om at 
tage et opgør med ting, som det danske samfund ikke bør acceptere ved kunstig intelligens. 
 
Hvad sker der nu?  
Regeringen tager anbefalingerne til sig og evaluerer dem. Ministrene har allerede erkendt, at mange 
af anbefalingerne vedrører EU-regulering, og derfor vil anbefalingerne blive brugt som grundlag for 
Danmarks position i EU. Ydermere forventes kunstig intelligens at blive udpeget som prioriteret 
område under det kommende danske EU-formandskab, hvor anbefalingerne vil blive inddraget. 
 
Materialer 

• Du finder pressemeddelelsen her: LINK  

• Du finder ekspertgruppens anbefalinger her: LINK  
 
Lidt mere kontekst 
I juni 2022 nedsatte den daværende S-regering ekspertgruppen med det formål at støtte regeringens 
indsats i håndteringen af udfordringer forbundet med tech-gigant-dagsordenen, både på nationalt og 
internationalt plan. De netop præsenterede anbefalinger er struktureret omkring fire centrale 
temaer: 
 

1. Tech-giganternes medansvar for informationstroværdighed på deres platforme. 
2. Beskyttelse af børn og unge mod skadelig anvendelse af kunstig intelligens på tech-

giganternes tjenester.  
3. Regulering af tech-giganters uautoriserede brug af ophavsretligt beskyttet materiale 
4. Tech-giganternes markedsdominans inden for udviklingen af kunstig intelligens.  

 
 
 

https://em.dk/aktuelt/nyheder/2024/feb/kunstig-intelligens-har-store-potentialer-men-kraever-ansvarlighed
https://insightbygrace.dk/politiske-processer/kommissioner-mv/afrapporteringer/tech-ekspertgruppens-anbefalinger-om-kunstig-intelligens/
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Referat af pressemøde 
Marie Bjerre:  

• Kunstig intelligens giver mange nye muligheder og skal derfor spille en større rolle i vores 
samfund. Der er dog også en række risici forbundet med kunstig intelligens, som vi er nødt til 
at adressere. 

• Tech-giganterne skal mærke konsekvenserne af deep-fakes og misinformation på deres 
platforme.  

• Med anbefalingerne har vi et afsæt til udformning af de rammer, der skal sættes for brugen 
af kunstig intelligens.  

 
Jakob Engel-Schmidt:  

• I Danmark er vi generelt trygge ved brug af IT. 

• Vi skal høste gevinsterne ved kunstig intelligens, men vi er også nødt til at se på 
skyggesiderne ved teknologien.  

• EU er det første geografiske område, hvor der er blevet lovgivet om kunstig intelligens.  

• Jeg har en stor forventning til, at vi presser tech-giganterne til at stoppe spredning af 
misinformation, deep-fakes mm.  

• Det er en kæmpe trussel mod vores demokrati, at man nu kan stjæle folks identitet.  
 
Morten Bødskov:  

• Kunstig intelligens kan – og er i gang med – at forbedre mange aspekter af den offentlige 
sektor.  

• For Danmark er der et stærkt erhvervsperspektiv i udviklingen af kunstig intelligens inden for 
velfærdsområder, men også for den offentlige forvaltning i al almindelighed.  

• Det er vigtigt, at vi finder en rigtig balance i brugen af kunstig intelligens, så vi kan holde 
gevinsterne ved udbredelsen af kunstig intelligens i hævd.  

 
Mikkel Flyverbom (formand for ekspertgruppen om tech-giganter): 

• I vores første anbefalinger fra i sommer havde vi 13 anbefalinger til, hvordan man kunne 
tage et opgør med ting, vi aldrig skulle acceptere ved denne nye teknologi.  

• Vores anbefalinger skal ses som hegnspæle, der er vigtige at få sat, hvis vi skal skabe et rum 
for at kunne udnytte fordelene ved kunstig intelligens 

• Anbefalingerne falder i fire temaer. 
1. Tech-giganternes medansvar for informationstroværdighed på deres platforme 

• Udviklere og platforme skal tage ansvar for deres indhold og angive, hvad der er 
genereret ved hjælp af kunstig intelligens.  

2. Beskyttelse af børn og unge:  

• Der skal ikke være chatbots de steder, hvor børn og unge er til stede.  

• Manipulerende design skal ikke være bygget ind steder, hvor børn og unge er til 
stede. 

3. Ophavsret:  

• Beskytter vi ikke ophavsretten, bliver vi fattigere økonomisk og kulturelt. 

• Tech-giganter skal dokumentere, at de ikke bryder ophavsretten.  
4. Markedsdominans 

• Vi kan risikere at blive afhængige af nogle enkelte virksomheder, hvilket kan gøre det 
svært at konkurrencesikre markedet.  

• Vi skal skabe bedre rammer for at skabe alternativer til eksisterende kunstig 
intelligens-løsninger. 

 
Hvad kan den danske regering gøre for at imødekomme udfordringerne?  

• Mange af anbefalingerne er EU-relaterede. Danmark er blandt de lande, der er længst 
fremme på området, og der foreligger også et EU-formandskab, hvor dette spor vil være en 
prioritet. Anbefalingerne kan danne grundlag for at arbejde videre på sporet i EU.  


